
 

 
  

Ribe, 15. november 2023.  

R E F E R A T   
 
Mødet den 9.11.2023 kl. 18:30 – Mødelokalet 

 

Afbud: Willi Weber, Allan 

 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Henvendelse omkring (april)teaterfestival under eventuelt. Punkter, f.eks. punktet 

’opfølgning/evaluering på Tingstedet’ er selvstændige punkter – ikke orienteringspunkter. Vi giver 

plads til drøftelse og beslutning, når vi når til det.  

 

2. Nyt fra lokalområderne 

Velkommen til Mogens. Præsentation bordet rundt. Bykernens beboerforening, trafikgruppen har 

taget hul på snak om lade-standere i bykernen. Lustrup, beboerhuset er sat i bero, der skal 

fremsendes en ny ansøgning og der arbejdes fortsat på at skaffe midler til medfinansiering.    

 

3. Formanden m.fl. orienterer 

a. Velkommen og præsentation af ny repræsentant fra Lustrup-Damhus området fra 

2024; Mogens Larsen v. Lulu Hjarnø. 

b. Lokalrådenes formandsmøde d.31.10. v. Lulu 

Man startede mødet med at orientere om besparelse. Lulu sender materiale fra mødet, 

her i er datoer til møder med økonomiudvalget i 2024 samt beskrivelse af en ny 

mødeform for møderne med Plan og byudvikling. Vi er positive overfor at prøve nye 

mødeformer, vi er enige i at det nuværende ikke fungerer optimalt.  

OBS på ansøgning af puljer til udvikling af lokale projekter.  

c. Trafik & Parkering i midtbyen v. Signe Sørensen 

Debatten med dens forskellige holdninger er tiltagende. Der er fortsat få fra 

handelsstanden, der deltager i dataindsamling. Det er vigtigt at orientere generelt om, 

at det er 6 ugers forsøg i 2024 og 2025 der arbejdes på - forud for evt. forslag til 

høring. 

d. Opfølgning/evaluering på Tingstedet v Annette Lindgaard & Allan Gade Jacobsen 

Jacob fra katedralskolen var ordstyrer, Niels Frederiksen havde oplægget emnet var, 

’Hvad er nærdemokrati?’. Der var 39 deltagere, snakke og debatlysten var god, det var 

tonen også. Et godt grundlag for det videre arbejde. Signe deltager fremover i 

styregruppen, Allan har trukket sig fra denne.   

• Betaling for forplejning ved Tingstedet d. 31.10. -  Hvem betaler? 

Det blev besluttet, at lokalrådet dækker hele udgiften til første tingsted og at 

lokalrådet fremadrettet betaler kaffe med lidt til (kringle, brød eller lign.)  

e. Opfølgning på mødet med Byforum d. 2.11. v. Annette & Lene Unnerup  

Oplæggene v. Peer Rexen og Morten Søvsø tages op på et lokalrådsmøde evt. sammen 

med en invitation til Morten Søvsø om at deltage i mødet. Lene har lavet et referat fra 

oplæggene som hun sender.  

f. Lokalrådets kommunikation - kanalstrategi? V. Annette & Lene 

Annette åbnede punktet. Punktet sættes på dagsorden som debatpunkt. 

 

 

 



4. Årsmødet, 4.10. 

Evaluering 

Stor ros til oplægsholderen, emnet var spændende og nytænkende! Det var træls, at der var 

problemer med nøgleaftale og teknik.  

 

5. SeminarieHusets fremtid 

Status på møde om forholdene – Anette  

Punktet flyttes til næste dagsorden.   

 

6. Hængere 

Belysning af cykelsti til Lustrup – ØKU – Ingen penge 

Trampesti, ØKU – Et mindre beløb i 2024 

Områdefornyelse og Kulturhavnen,  

Bosætningsproblematikken – Der er ”gang i noget” 

Plan for Ribelund-området, Ingen penge 

Haulundvej, 2-minus 1-vej – Under udførelse 

Belysning af domkirken – Går trægt 

 

7. Mødekalender for 2023 

Følgende datoer er aftalt: 14.12. (Kl. 18, Backhaus) 

Både Morten og Lulu deltager fra Lustrup/Damhus 

 

8. Mødekalender for 2024 

26.02., 8.04., 6.05., 17.06., 19.08., 30.09., 18.11., 12.12. 

Check 

 

9. Eventuelt 

 

(Næste møde er 14.12. Punkter til dagsordenen senest 4.12.) 

 

Dorthe og Signe tager sig af det praktiske omkring teaterfestivalen i april.  

 

 

 

Referat Signe 


